

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

---

## *Treaty Series*

*Treaties and international agreements  
registered or filed  
and recorded  
with the Secretariat of the United Nations*

---

VOLUME 10

---

## *Recueil des Traités*

*Traités et accords internationaux  
enregistrés ou classés  
et inscrits au répertoire  
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

***Treaties and international agreements registered  
or filed and recorded with the Secretariat  
of the United Nations***

---

VOLUME 10

1947

I. Nos. 138-145  
II. Nos. 56-68

---

**TABLE OF CONTENTS**

---

**I**

*Treaties and international agreements  
registered from 1 to 18 November 1947*

	<i>Page</i>
<b>No. 138. Trusteeship Agreement for the Territory of Nauru:</b>	
Approved by the General Assembly of the United Nations on 1 November 1947.....	3
<b>No. 139. Poland and Yugoslavia:</b>	
Convention on Cultural Collaboration. Signed at Warsaw, on 16 March 1946 .....	11
<b>No. 140. Union of South Africa and Denmark:</b>	
Exchange of Notes in regard to the release of funds and property held by the Custodian of Enemy Property on behalf of Danish citizens. Pretoria, 14 October 1946.....	29
<b>No. 141. Denmark and New Zealand:</b>	
Exchange of Notes concerning the release of Danish owings barred in New Zealand. Wellington, 22 July and 18 September 1946.....	39
<b>No. 142. Australia and Canada:</b>	
Agreement for Air Services between Australia and Canada. Signed at Ottawa, on 11 June 1946.....	47

***Traités et accords internationaux enregistrés  
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat  
de l'Organisation des Nations Unies***

**VOLUME 10**

**1947**

**I. Nos 138-145  
II. Nos 56-68**

**TABLE DES MATIERES**

**I**

*Traités et accords internationaux  
enregistrés du 1er au 18 novembre 1947*

	<i>Pages</i>
<b>No 138. Accord de tutelle pour le Territoire de Nauru:</b>	
Approuvé par l'Assemblée générale des Nations Unies le 1er novembre 1947 .....	3
<b>No 139. Pologne et Yougoslavie:</b>	
Convention concernant la collaboration culturelle. Signée à Varsovie, le 16 mars 1946.....	11
<b>No 140. Union Sud-Africaine et Danemark:</b>	
Echange de notes concernant le déblocage des avoirs liquides et des biens détenus par le Sequestre des biens ennemis pour le compte de citoyens danois. Prétoria, le 14 octobre 1946.....	29
<b>No 141. Danemark et Nouvelle-Zélande:</b>	
Echange de notes concernant le déblocage des avoirs danois détenus en Nouvelle-Zélande. Wellington, 22 juillet et 18 septembre 1946...	39
<b>No 142. Australie et Canada:</b>	
Accord relatif aux services de transports aériens entre l'Australie et le Canada. Signé à Ottawa, le 11 juin 1946.....	47

	<i>Page</i>
<b>No. 143. Australia and Sweden:</b>	
Exchange of Notes relating to trade and commerce. Canberra, 13 September 1946, and Sydney, 16 September 1946.....	63
<b>No. 144. Australia and Netherlands:</b>	
Exchange of Notes relating to financial arrangements and the provision of a credit of £7,500,000. Canberra, 24 January 1947.....	77
<b>No. 145. Australia and United States of America:</b>	
Agreement concerning aerodrome facilities. Signed at Canberra, on 10 March 1947.....	89

II

*Treaties and international agreements  
filed and recorded  
from 31 October 1947 to 21 November 1947*

<b>No. 56. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland (acting on behalf of His Highness the Sheikh of Koweit) and Saudi Arabia:</b>	
Agreement for the extradition of offenders (with Exchange of Notes relating to smuggling offences). Signed at Jedda, on 20 April 1942.	99
<b>No. 57. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland (acting on behalf of His Highness the Sheikh of Koweit) and Saudi Arabia:</b>	
Agreement for friendship and neighbourly relations (with Schedule and Exchange of Notes containing lists of tribes). Signed at Jedda, on 20 April 1942.....	117

	<i>Pages</i>
<b>No 143. Australie et Suède:</b>	
Echange de notes au sujet du commerce et des échanges commerciaux entre les deux pays. Canberra, 13 septembre 1946, et Sydney, 16 septembre 1946 .....	63
<b>No 144. Australie et Pays-Bas:</b>	
Echange de notes au sujet d'arrangements financiers et de l'ouverture d'un crédit de 7.500.000 livres. Canberra, 24 janvier 1947.....	77
<b>No 145. Australie et Etats-Unis d'Amérique:</b>	
Accord permettant l'utilisation d'aérodromes. Signé à Canberra, le 10 mars 1947.....	89

## II

*Traités et accords internationaux  
classés et inscrits au répertoire  
du 31 octobre 1947 au 21 novembre 1947*

<b>No 56. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord (agissant au nom de Son Altesse le Cheik du Koweït) et Arabie saoudite:</b>	
Accord relatif à l'extradition des délinquants et criminels (avec échange de notes relatif aux infractions en matière de contrebande). Signé à Djeddah, le 20 avril 1942.....	99
<b>No 57. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord (agissant au nom de Son Altesse le Cheik du Koweït) et Arabie saoudite:</b>	
Accord d'amitié et de relations de bon voisinage (avec une annexe et un échange de notes contenant les listes des tribus). Signé à Djeddah, le 20 avril 1942.....	117